
Geachte heer/mevrouw, 

Afgelopen periode zijn we eigenlijk beduusd geweest van de huis- en hobbydierenlijst en 

met name dat daar een aantal diersoorten op vermeld worden die niet meer gehouden 

mogen worden. 

En wat ons, als boeren, vooral kwetst, is dat er geen onderzoek in de praktijk is gedaan. 

Ja, de theorie uit de wetenschap is waarschijnlijk gebaseerd op de praktijk, maar op 

welke plek heeft dat onderzoek plaatsgevonden? En is dat toe te passen op de situaties 

waar die nu op toegepast wordt? 

Naar ons inziens niet en zijn er keuzes/beslissingen gemaakt met een bepaalde kleur bril 

op. Als boeren kennen wij de verschillende diersoorten. Heeft u wel eens een koe 

gezien, die haar kalf even kwijt is? Wij kunnen u aanraden: kruis de letter F maar aan! 

Wat een ‘dolle stier’ is zij op dat moment en spring dan maar direct aan de kant!  

Deze situatie zal bij het houden van herten niet aan de orde komen, omdat je heel 

anders om gaat met herten. Zo kun je zien dat je als boer(in) weet wat je doet. Je in het 

dier verdiept en de risico’s (die er bij elk beroep zijn) zo klein mogelijk maakt. En in de 

bronsttijd dan? Dan genieten wij vanaf de zijlijn (langs het gaas) en gaan er niet bij de 

herten in de wei.  

Aan welke gevaarlijke situaties wordt er gedacht wanneer het edelhert met risico F 

aangeduid wordt?  

Dan is er nog misschien de reden van het overdragen van ziektes (zoönosen) van mens 

op dier. Daar wij kunnen wij u het volgende over vertellen en dan wel vanuit de praktijk: 

Wij houden de herten sinds 2002 en bij ons op de boerderij ontvangen wij veel mensen 

en kinderen. Er is veel contact tussen mens en dier. In die jaren hebben wij nog nooit 

een geval van ziekte gehoord. Hebben jullie dat wel (op papier)? 

Daarnaast verkopen wij ook hertenvlees. De laatste tijd (2 jaar) is dat ook veel meer in 

trek. Waarom? Mensen willen weten waar het vandaan komt en gaan bewuster hun 

vlees inkopen. Hertenvlees is namelijk erg gezond (weinig vet, cholesterolarm en rijk 



aan ijzer, belangrijke eiwitten) en past bijzonder goed in een dieet waar vis en kip mag 

worden gegeten bijv. in geval van hart- en vaatziekten.  

Waar moeten zij hun vlees dan kopen? In deze tijd met veel aandacht voor CO-2 kun je 

het niet maken om dat uit het buitenland te halen. Het wild van de Veluwe is niet 

toereikend om de vraag te voorzien. Het restaurant waar wij aanleveren (3 km) haalt 

dan het vlees bij de Hanos, de Hanos haalt dat weer uit Polen… In het geval dat wij 

leveren, komt er geen grote vrachtwagen, distributiecentra of wat dan ook aan te 

pas… De meeste hertenboeren leveren juist ook lokaal. 

Of wij ook denken aan de behoeften van het hert? Zeker wel. Tuurlijk beperken wij hun 

loopruimte anders zijn we ze kwijt, maar je kunt aan het gedrag van het hert zien dat 

ze hier geen last van hebben (en eigenlijk beschermt dat hekwerk hen juist ook voor 

bijv. auto’s etc.) In het ‘wild’ eten ze vooral gras, bij ons ook. In de periode van de 

geboorte van de kalveren, houden wij ook rekening met beschutting voor de kalfjes 

etc.  

Wij zijn toch wel erg benieuwd naar hoeveel mensen die dit besluit (mede) hebben 

genomen, werkelijk met hun ‘voeten in de klei’ hebben gestaan, of te wel ooit hooi in 

hun doucheputje hebben gehad of nog wel eens hebben. ‘zouden willen hebben’ is 

niet aan de orde, want dan is er meestal een te idealistisch plaatje in het hoofd 

gevormd die het zicht op de praktijk (in allerlei voorkomende situaties van het leven 

van de mens) vertroebeld. 

Misschien een beetje sarcastisch, maar het is ook heel vervelend als er besluiten 

worden genomen die grote gevolgen hebben en waarvan je echt het gevoel hebt dat je 

niet goed gehoord werd/wordt.  

Wij hopen van ganser harte, dat er nog eens goed naar het besluit wordt gekeken of 

de dieren van de huidige huis- en hobbydierenlijst juist geanalyseerd zijn (denk ook 

aan bijv. het houden van de kamelen). Maar wat wij ons ook afvragen is, waarom 

bepaalde soorten honden NIET op de lijst staan.  



En vooral ook dat de overheid ONS mensen serieus neemt!    

Geschreven en opgemaakt uit ons hart. 

Hertelijke groeten, 

 

fam. De Weerd (de senioren die het bedrijf met alleen 2e hands middelen hebben 

opgebouwd, wat nu hip is) 

 

fam. Voortman (junioren die het voort willen zetten om de mensen de natuur te laten zien!) 
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